
ZASEDÁNÍ SOCIÁLNÍ KOMISE AS FSV UK
Datum: 28. 11. 2023, 17:00
Online forma zasedání: Google Meet
Přítomní členové Sociální komise AS FSV UK: Veronika Macková, Michaela Němcová, Barbora
Procházková, Barbora Součková, Jan Volenec, Eva Hejzlarová (do 17:30)

Nepřítomní: Jan Hlaváč

Hosté: Gabriela Bošňáková (ombudsmanka IES), Zuzana Jarolímková (ombudsmanka IKSŽ), Aleš
Michal (ombudsman IPS), Alexandra Nosková (ombudsmanka ISS), Martina Fortnerová
(ombudsmanka ISS)

_____________________________________

1. Program zasedání

Barbora Součková přivítala všechny členy a představila program zasedání.

2. Zprávy od studentksých ombudsmanů

Ombudsmanka IES: Gabriela Bošňáková za uplynulý měsíc neřešila žádný podnět.

Ombudsmanka IKSŽ: Zuzana Jarolímková se od posledního setkání zabývala případem studentky
se speciálními potřebami a nastalou situací u SZZ - zasadí se o to, aby bylo v manuálech pro
tajemníky/ice na SZZ zdůrazněno, že obdobné situace mohou nastat, aby se předešlo případným
nepříjemnostem a nekomfortním situacím během zkoušky.

Ombudsmanka IMS: Alexandra Nosková informovala o případu zahraničního studenta, který svůj
podnět předal univerzitní ombudsmance.

Ombudsman IPS: Aleš Michal neřešil přímo žádné konkrétní případy, obrátil se na něj student s
dotazem. Aleš Michal také podotknul, že z jeho pohledu cítí napojení na cizojazyčné studenttstvo jako
silné.

Ombudsmanka ISS: Martina Fortnerová řešila několik případů špatké komunikace vedoucích
závěrečných prací. Informovala také o připravovaném workshopu od organizece Konsent,
ombudsmanky a ombudsman se shodli o jeho přesunutí na letní semestr.

3. Koncepce fungování studentských ombudsmanů

Barbora Součková rozeslala členům a členkám komise dokument zpracovaný panem děkanem ke
koncepci fungování institutu studentských ombudsmanů. Komise ocenila povahu dokumentu i jeho
cíle a diskutovala jeho obsah.

Veronika Macková podotkla, že nesouhlasí, aby se fakultní koordinátorkou pro SO stala fakultní
právnička. Obává se, že v agendě nebude mít dostatečné kapacity na to, aby byla případně kdykoliv k
dispozici.

Eva Hejzlarová řekla, že sama neshledává zcela vhodné, aby tuto pozici zastávala fakultní právnička
nebo někdo ze studijního oddělení, ti zajišťují spíše studijní administrativu. Zároveň jí nepřijde
nejvhodnější ani varianta někoho z kolegia děkana, spíše by byla pro zřízení úplně nové pozice, např.



v rámci rozšířeného kolegia. Navíc podotkla, že v koncepci zůstává stále mnoho nevyřčených agend -
jako např. to, zda SK bude ve studentských ombudsmanech dále zapojená, kdo bude dělat každoroční
evaluaci apod.

Zuzana Jarolímková souhlasila s tím, že jí nepřijde právnička nejvhodnější, ideální by podle ní bylo,
kdyby koordinátor mohl pomáhat řešit agendu doktorandů.

Na to reagovala Veronika Macková, podle které by koordinátor měl být pedagog nebo doktorand v
rámci kolegia, který by zajišťoval i další agendu, jako např. studující se speciálními potřebami.

Na to reagovalal Barbora Součková, která připomněla i agendu cizojazyčných studujících.

Ze zkušenosti Martiny Fortnerové z ISS o studentských ombudsmanech cizijaziční studující spíše
neví, ale zároveň je mezi nimi o institut zájem. Michaela Němcová k tomu podotkla, že by bylo
vhodné ombudsmany propakgovat skrze spolek FSV Circle. Barbora Procházková také dodala, že by
bylo vhodné také cílit na koordinátory jednotlivých studijních programů.

Eva Hejzlarová pro shrnutí návrhu od pana děkana Tomáše Karáska poděkovala za jeho vypracování,
ale zároveň dodala, že je proti jeho přijetí, protože návrh potřebuje podle ní daleko větší jednání a
schůzku s panem děkanem, nejlépe v lednu roku 2024.

Komise se shodla na tom, že současný návrh by mohl institut studentských ombudsmanů tříštit, pro
studenty by mohlo být nejasné, na koho se mají obracet.

4. Podpora otevřeného dopisu kvůli manželství pro všechny a podpoře LGBTQ+ osob

Barbora Součková otevřela debatu k tématu podpory otevřeného dopisu k manželství pro všechny, což
bylo předmětem debaty na plénu AS FSV UK 7. listopadu 2023. V návaznosti na něj se SK
jednomyslně shodla, že je pro jeho podporu.

Usnesení č. 1:

Sociální komise AS FSV UK se seznámila se zněním otevřeného dopisu akademických obcí na
podporu zákona manželství pro všechny páry. Sociální komise AS FSV UK podporuje snahy o
zrovnoprávnění LGBTQ+ osob ve společnosti a odmítá jakékoliv formy diskriminace.

Proti: 0
Zdržel/a se: 0
Pro: Veronika Macková, Michaela Němcová, Barbora Procházková, Barbora Součková, Jan Volenec

5. Volba nového předsedy/kyně SK AS FSV UK

Barbora Součková po předchozím písemném oznámení členům a členkám komise oznámila, že se
rozhodla na pozici předsedkyně SK AS FSV UK rezignovat z důvodu časové vytíženosti způsobené
novými pracovními úvazky.

Na návrh Evy Hejzlarové byla nominována Barbora Procházková.

Barbora Procházková s nominací souhlasila.



Usnesení č. 2:

Předsedkyní Sociální komise AS FSV UK se od prosince 2023 stává Barbora Procházková.

Proti: 0
Zdržela se: Barbora Procházková
Pro: Veronika Macková, Michaela Němcová, Barbora Součková, Jan Volenec

Zapsala, za správnost: Barbora Součková


